
 
   

1 
  

 

ELTE Kollégiumi Hallgatói Önkormányzat 

ELNÖKSÉGI ÜLÉS 

2024. 12. 17., 19:00 

Microsoft Teams 

MEMORANDUM 

Ülésvezető: Dobrocsi Dóra (KolHÖK elnök) 

A memorandumot írja: Vigh Frodó Gergely (KolHÖK titkár) 

Mandátummal vannak jelen: 

KolHÖK Kabinet: Dobrocsi Dóra (elnök), Zimány Norbert (alelnök), Vigh Frodó Gergely 

(titkár) 

Ellenőrző Bizottság: Sári Csaba (EB-elnök), Farkas Boglárka (EB-tag) 

Diákbizottsági elnökök: Balassa Bence (DUK), Klujber Kristóf (PÁK), Kocsis Márk János 

(EPK), Kovács Luca Boglárka (MÁK), Losonczi Vilmos (ADK), Nagy Marcell Endre 

(KCSSK), Weinhoffer Péter (NFK), Zemjánszki Ákos (VUK) 

 

20 mandátumból 13 mandátumot felvettek. 

A többség ellenére, az ELTE szakkollégiumok elnökeinek részt nem vétele miatt, 

az ülés határozatképtelen. 

Az ülés megbeszélés formájában bonyolódik le. 

Az ülés határozatképtelensége miatt az adódik, hogy a jegyzőkönyv szerepét egy vázlatos 

emlékeztető veszi át. 

Dobrocsi Dóra ülésvezető 19:11-kor megnyitja az értekezletet. 

 

Napirendi tervezet: 

1. Aktualitások 

2. A Kollégiumi Felvételi Szabályzat módosítása 

3. Mosógépek problémája az EPK-ban és a KCSSK-ban 

 

A napirendi tervezete nem változik, a résztvevők elfogadják. 
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1. napirendi pont 

Aktualitások 

 

Az ülés határozatképtelensége miatt közvetlenebb beszélgetés formájában folytatódik az ülés, 

amely során Sallay Kíra, az Erdős Pál Kollégium nevelője is tanácskozási joggal rendelkezik. 

Dobrocsi Dóra, az Eötvös Loránd Tudományegyetem [ELTE] Kollégiumi Hallgatói 

Önkormányzatának elnöke [KolHÖK-elnök] az alábbiakat emeli ki: 

• Dobrocsi információi alapján a Kollégiumi Központ [KK] szerint „nincsen akkora 

igény a hallgatók felől a fejlesztési és kompenzációs keret [FKK vagy FK keret] 

felhasználására”. 

o Még Petró Marcellék kezdtek el kidolgozni egy ügyrendet ennek 

felhasználására. Orosz Bernadett, a KK igazgatóhelyettese az ügyrendi 

javaslatot visszaküldte, felsorolta meglátásait amellett és az ellen is, a fentebbi 

folyamat emiatt megakadt. Dobrocsi külön e-mailben tájékoztatja majd az 

elnökségi ülés résztvevőit. 

• Losonczi Vilmos, az ELTE Ajtósi Dürer sori Kollégium diákbizottságának elnöke 

[ADK-elnök] Dobrocsi Dóra KolHÖK elnök azon kérdésére válaszol, hogyan áll az a 

projekt, miszerint igényfelmérést kezdeményeztek az FKK felhasználásáról 

o Salga Zoltánnal, az ADK kollégiumvezetőjével egyeztetett Losonczi a 

kérdőívvel kapcsolatban, amelyet a kollégium lakóinak kb. fele töltött ki 48 

órán belül. Az eredményeket az ADK DB-elnöke továbbította a 

kollégiumvezetője felé, azonban az igényfelmérések eredményeire 

visszajelzést nem kapott, pedig több platformon is felhozta a témát. 

• Kocsis Márk János, az ELTE Erdős Pál Kollégium diákbizottságának elnöke [EPK-

elnök], a KolHÖK elnöki megbízottja reflektál 

o Táblázat formájában konkrét eszközlistát kell továbbítani a vezetőség felé 

internetes hivatkozásokkal [linkekkel], nettó és bruttó beszerzési árral 

• Balassa Bence, az ELTE Damjanich utcai Kollégium diákbizottságának elnöke 

[DUK-elnök] is reagál Dobrocsi Dóra KolHÖK elnök kérdésére 

o A kollégium felújítása miatt most nem aktuális az igényfelmérés, ugyanakkor 

egyzetetett Ágotai Tiborral, a DUK kollégiumvezetőjével. Ő továbbította a 
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listát a KK-nak, mindemellett 2-3 havonta átbeszélik, hogyan változnak az 

igények. 

• Zemjánszki Ákos, a Vezér Úti Kollégium diákbizottságának elnöke [VUK-elnök] az 

alábbiról számolt be ugyanazon kérdésre: 

o A kollégiumban több éve újítják fel a fürdőszobákat, ugyanakkor a fennmaradó 

FK keret nem elég ezek befejezéséhez. Idén inkább új televíziókészülékeket 

szereznek be belőle, amit Salga Zoltán, a VUK kollégiumvezetője intéz. 

• Kocsis Márk János EPK-elnök reflektál, úgy látja, hogy az elnökök többsége nincs 

tisztában az FKK működésével kapcsolatban. 

o Az FKK költségvetésének 50%-ában az adott kollégium diákbizottsága [DB] 

tesz javaslatot, ez az alapszolgáltatásokon kívüli fejlesztésekre értendő. 

o Az őszi félév elején a pontos összegről, akár évre lebontva kap táblázatot az 

adott DB, ez alapján lehet átláthatóan dolgozni. 

• Dobrocsi Dóra KolHÖK-elnök szerint az ügyrend kidolgozása után a DB-elnökök 

könnyebben tudnának javaslatokat tenni a költségvetésre. Legkésőbb január végére 

összehívnak egy kollégiumi tanácsot, ahol az FKK-val kapcsolatos problémákat, 

valamint a Kollégiumi Felvételi Szabályzat módosító javaslatait is megtárgyalnák. A 

konkrét, átdolgozandó ügyrendet továbbítja az elnökségi ülésben érdekeltek felé. 

• Kocsis Márk János EPK-elnök reagál Zemjánszki Ákos VUK-elnök kérdésére, 

miszerint az FKK másik 50%-áról az adott kollégium mint intézmény dönt, akár 

rezsire vagy bármi egyéb szolgáltatásokra is elköltheti. 

 

Az első napirendi ponthoz több érdemi hozzászólás nem érkezik. 

 

2. napirendi pont 

A Kollégiumi Felvételi Szabályzat módosítása 

 

Kocsis Márk János EPK-elnök és Sallay Kíra mint egykori KolHÖK-ös képviselő 

bemutatják a módosított Kollégiumi Felvételi Szabályzat próbaverzióját. Erről röviden: 

• Cél, hogy kollégiumi férőhelyet az kapjon, aki szociálisan rászorul 

• problémák a régivel 



   

4 

o elavult 

o szociális helyzetet nem fedi le pontosan 

o a szombathelyi Pável Ágoston Kollégium [PÁK] külön szabályzattal 

rendelkeznek (ennek eltörlésébe Klujber Kristóf, a PÁK elnöke belemegy, 

még annak ellenére is, hogy nem jellemző náluk a túljelentkezés) 

• újítások 

o korszerűsítés 

▪ kollégiumok, állami intézmények neveinek frissítése 

▪ aktuális jogszabályokhoz való alkalmazkodás 

• elég a név a hatóságin 

• diákigazolvány elfogadható 

▪ értelmező rendelkezések pontosítása 

o kiegyensúlyozatlan részek javítása 

▪ pontemelkedés 

• munkanélküli, aki aktív korúak ellátásában vagy foglalkoztatást 

helyettesítő támogatásban részesül: 5 pont → 6 pont 

• regisztrált álláskereső, aki álláskeresési járadékban részesül: 4 

pont → 5 pont 

• vállalkozó vagy őstermelő: 0 pont → 2 pont (egyesült a 

saját/Hozzátartozó cégben alkalmazott státusszal) 

• nappali képzésen résztvevő hallgató: 3 pont → 4 pont 

• Budapesttől 20-100 km távolságra élő hallgató: 1–4 pont → 5 

pont 

• Budapesttől 100 km-nél nagyobb távolságra élő hallgató: 5–13 

pont → 10 pont 

▪ pontcsökkenés 

• nemzeti felsőoktatási ösztöndíj vagy Országos Tudományos 

Diáköri Konferencián [OTDK] elért helyezés, továbbá vagy 

Országos Középiskolai Tanulmányi Verseny [OKTV] vagy 

Szakmai Érettségi Tantárgyaik Versenyén [SZÉTV] elért 1-20. 

helyezés: 6 pont → 1 pont 

• kollégiumi közösségért végzett munka: 1–8 pont → 1–4 pont 
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• Budapest közigazgatási területén élő hallgató: 0 pont → –5 

pont 

• Budapest agglomerációjában élő hallgató: ⁓1 pont → 0 pont  

• egyetemi kari hallgatói önkormányzat elnöke: 6 pont → 2 pont 

• egyetemi kari hallgatói önkormányzat képviselője: 4 pont → 1 

pont 

• nappali tagozatos hallgató testvér: 4 pont → 2 pont 

• fogyatékkal élő testvér: 4 pont → 2 pont 

• tartós beteg testvér: 2 pont → 1 pont 

• regisztrált álláskereső/pályakezdő: 3 pont → 2 pont 

• rendes pontszám maximum kettő testvérre adható, további 

felvett testvérekre maximum 1 pont jár 

o egyéb frissítések 

▪ érettségi eredménynél csak a felvételi határozat fogadható el 

▪ állami és önköltséges státusz eltávolítva 

▪ kiemelkedő sportteljesítmény nem számít 

▪ nem igazolt személy esetén -5 pont, egy főre jutó során a személy nem 

számolandó bele 

▪ Gyermekek otthongondozási díja [GYOD] (5 pont) valamint tartós 

táppénz (6 pont) mint státuszok bekerülése 

▪ elvált szülők esetén hallgató dönt, kit vesz fel apának, kit egyébnek 

▪ kari szakos érdekképviselők, megbízottak mint státusz megszűnik 

▪ egy főre jutó jövedelemnél más pontrendszer 

• 0 pont határa a 87 511–155 000 magyar forint [Ft vagy forint] 

közötti egy főre jutó jövedelem helyett 190 001–200 000 Ft 

közé kerül, egy egységes -5 pontos legfelső határ felett, 400 

ezer Ft feletti egy főre jutó jövedelemnél 18 pontos mínuszt 

jelent, továbbá minden egyes 25 ezredik forint esetén további  

–2 pontot von maga után. 

▪ árvaság során alanyi jogon maximum 30 éves korig jár kollégiumi 

férőhely 
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Sallay Kíra, tanácskozási joggal jelenlévő vendég 21:08-kor elhagyja a Teams-értekezletet. 

A második napirendi ponthoz több érdemi hozzászólás nem érkezik. 

 

3. napirendi pont 

Mosógépek problémája az EPK-ban és a KCSSK-ban 

 

Dobrocsi Dóra KolHÖK elnök felhozza, hogy az EPK-ban, valamint az ELTE Kőrösi Csoma 

Sándor Kollégiumban [KCSSK] is új, a KK által, a Boschtól lízingelt mosógépek kerülnének 

forgalomba. Egy mosás 700-800 forintba, az ülés idején aktuális árakhoz képest négyszer 

annyiba kerülne. Hozzáteszi, egy Google Forms kérdőív kiküldésével felmérhetik, a 

kollégiumokban élő hallgatók hogyan ítélik meg a drasztikus áremelkedést, továbbá hogyan 

lehetne több fokozatban is bevezetni az intézkedést. 

Kocsis Márk János EPK-elnök szerint az FKK emelése mellett azért döntött az előző 

kabinet, mert abból a kollégiumok ipari mosógépet vásároltak volna. ehelyett viszont a 

lízingelés mellett döntött a KK. Fontosnak tartja, hogy a hallgatók kiálljanak amellett, hogy 

lassabban, fokozatosan emeljék a mosás díját; kezdetlegesen 400-500 forintos tarifát javasol. 

Nagy Marcell Endre, a KCSSK DB elnöke sokat tárgyalt Ribling Tamás kollégiumvezetővel 

erről, a DB_elnök főként pszichológiai érvek miatt támogatná a fokozatos áremelést. 

Ugyanakkor véleménye szerint nem megfelelő, hogy a szociális jelleget a piaci árakkal 

hasonlítja össze a KK vezetése. 

Kovács Luca Boglárka, az ELTE Márton Áron Kollégium [MÁK] DB-elnöke a 

megemelkedett kollégiumi díj miatt nem támogatja a mosógépek használati díjának emelését. 

Weinhoffer Péter, az ELTE Nándorfejérvári úti Kollégium [NFK] DB-elnöke reflektál, ott 

eddig is ipari gépekkel mostak, jelenleg a 400 forintos használati díjat tartaná valóságosnak. 

Zemjánszki Ákos VUK-elnök azt mondja, a 2023/24-es tanévben érkeztek felajánlott 

mosógépek a VUK-ba. Ameddig lehet, kibírják azokkal. 

Dobrocsi Dóra KolHÖK és Kocsis Márk János EPK-elnökök szerint hamarosan mindenhol 

fizetősek lesznek a mosógépek az egységesítés érdekében. 

Losonczi Vilmos ADK-elnök, valamint Farkas Boglárka, a KolHÖK Ellenőrző Bizottságának 

tagja 21:24-kor elhagyja a Teams-értekezletet. 
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Kocsis Márk János EPK-elnök amellett érvel, hogy a kérdőívek nem száz százalékban adják 

át azt az álláspontot, amit a DB-k kívánnak képviselni, emiatt szükség van az ő 

állásfoglalásaikra is. 

Dobrocsi Dóra KolHÖK elnök kéri, hogy a DB-k juttassák el hozzá az állásfoglalásokat, 

hogy ezekből, a KolHÖK részéről, egy központi, összefoglaló állásfoglalást tudjon 

összeállítani. 

A mosógép-dilemma megtárgyalását követően Sári Csaba, a KolHÖK Ellenőrző 

Bizottságának [EB] elnöke, valamint Vigh Frodó Gergely, a KolHÖK titkári ügyekért felelős 

referense [titkár] mutatják be, hogyan változtatnának a jegyzőkönyvírás sztenderdjein: 

• a jegyzőkönyvek normalizálása érdekében készül egy PowerPoint prezentáció, 

valamint egy jegyzőkönyv sablon is, ami alapján a DB-titkárok átlátható módon tudják 

összefoglalni az adott ülésen elhangozott információkat. 

• Külön kérik, hogy az ülések meghívóit, valamint az azokról készült jegyzőkönyveket 

is továbbítsák a KolHÖK titkár, valamint az EB részére is. 

• Sári az hónap 15. napját jelöli ki, hogy érkezzenek meg a jegyzőkönyvek, eközben 

Vigh ragaszkodna az alapszabályban leírtakhoz (az ülés időpontjától eltelt 10+5. nap). 

A két fő abból a szempontból közös nevezőn van, hogy KolHÖK titkár 2 naptári 

napon belül visszajelez az adott DB elnökének vagy titkárának, ha valami hibát vélt 

felfedezni a jegyzőkönyvben. A KolHÖK titkár a javított jegyzőkönyvet 24 órán belül 

visszakéri. Amennyiben a jegyzőkönyv nem érkezett meg határidőre, vagy a javított 

jegyzőkönyvet nem a megadott idősávban küldi, a KolHÖK-titkár figyelmeztetést 

küld ki az adott elnök vagy titkár részére. 48 óra múlva, reakció hiánya esetén a 

KolHÖK EB-hez kerül át az ügy, további 2 nap múlva a KolHÖK elnökhöz. 

• A KolHÖK titkár és az EB-elnök a 2025. január 1-i bevezetéstől számítva, 3 hónap 

múlva felülvizsgálja a rendszert, figyelembevéve az adott DB-k visszajelzéseit és 

hibáit. 

• Felmerült a titkárképzés ötlete is, amit a KolHÖK titkár, valamint az EB-elnök is 

ellenez, ugyanakkor Kocsis Márk János EPK és Weinhoffer Péter NFK-elnökök 

támogatnák a javaslatot. Dobrocsi Dóra KolHÖK-elnök egy titkároknak szánt 

Messenger-csoportot javasolna. 

Dobrocsi Dóra KolHÖK elnök nagyobb aktivitást vár el a DB-elnököktől, az üzeneteire 

reakciót, mindemellett bizonyos mennyiségű kommunikációt is elvár. Szerinte a DB-
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elnököknek kommunikációscsatorna-szerepet is be kellene tölteniük, a KolHÖK és a DB-

tagok között. 

 

A harmadik napirendi ponthoz több érdemi hozzászólás nem érkezik. 

Dobrocsi Dóra KolHÖK elnök az értekezletet 22:00-kor lezárja. 

 

Budapest, 2025.01.19. 

 __________________   __________________   __________________  

 Dobrocsi Dóra Sári Csaba Vigh Frodó Gergely 

 ülésvezető EB elnök jegyzőkönyvvezető 

 


